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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру,
которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово,
последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без
пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ
в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ
запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную
последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца
могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например:
А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы
к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения
заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с
развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей
статистике.

1. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

Alison is a very happy person (1) and each time (2) she meets you (3) she greets
you with that broad smile of her (4).

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

2. Вы бе ри те ре пли ку-сти мул, под хо дя щую по смыс лу к пред ло жен ной от вет -
ной ре пли ке.
 

Better luck next time.
1) I didn't pass my driving test. 2) I'm really worried about my exam.

3) They wished me good luck. 4) I could hardly recognise her.

3. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те
один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

A.  Never, and hopefully never will. Never even remotely come close to it. So,
that's good.

B.  Have you ever been in a dangerous situation, for example, have you had to
evacuate a plane?

C.  You are an air hostess, so you must come into contact with a lot of passengers
who are afraid of flying. How do you deal with this?

D.  Have you ever felt nervous or frightened on a flight?
E.  There's not really a lot you can do. Just try and sit and talk to them, calm them

down. I think that helps. Most of them are OK after take-off.
F.  Never, actually. I feel really safe up there, otherwise I wouldn't do it.

1) CABFDE 2) CEBADF 3) BFCADE 4) BACFDE

4. Про чи тай те пред ло же ние. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко -
то ром до пу ще на ошиб ка.
 

I would like to take up sailing (1), but there's such an expensive hobby (2) that I
can't afford it (3 ; so (4) I’ll think about some other outdoor activities (5).

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4 5) 5
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In 1995 I went (1) ... a trip which was (2) ... absolute disaster. I was going to
Berlin on business when, by accident, I got (3) ... the wrong train. We were on the way
to Brussels before realised my mistake. When I got to Brussels I had more problems
because all my money was in German Marks and I didn't have my credit card with me.
By chance I found (4) ... helpful policeman who was soon (5) ... the phone to my
company. Thanks (6) ... his help I was able to arrange (7) ... . Some money to be sent to
a nearby bank. I spent that night in a hotel and paid my bill in (8) ... cash before
leaving. In the end I got to Berlin twenty-four hours later than I had expected.
Everyone thought my trip was a big joke.

5. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (1).

1) to 2) for 3) on 4) at

6. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (5).

1) at 2) by 3) on 4) to

1. Paula West: Seville, Spain
For our first ever visit to Andalucia we based ourselves in the splendid Parador de

Carmona, a former 14th century Arabic fortress, which has been converted into a hotel
and restaurant. The small town of Carmona is just a half-hour bus ride from Seville,
Spain's fourth largest city and the capital of Andalucia. We spent the morning climbing
La Giralda tower before stopping for lunch. The temperatures at midday are very high
in Seville, so we cooled down with gazpacho, the delicious cold soup made with
tomatoes, cucumbers and peppers.

2. Jo Smith: Dubai
Dubai has clearly grown in popularity as a holiday destination since my first visit

five years ago. The number of hotels has risen and there are now far more activities on
offer to tourists. On my recent holiday there in April, I avoided the water-skiing,
windsurfing and horse-riding, and chose instead to visit the oasis town of Dhaid. Being
early spring, it was pleasantly warm with daytime temperatures in the low 30s,
dropping to a cool 15 °C at night. Dubai has always been a marvellous place to shop,
with a wide range of souvenirs on offer in the Bedouin markets. I resisted the
temptation, however, promising myself I would buy something on my next visit.

3. Katie Smart: Marrakech, Morocco
I never tire of going to Marrakech, and the market, or 'souk', in the old town is

always first on my itinerary. It has a wonderful selection of rugs, jewellery, pottery and
leather bags, and I normally come home with enough items to fill a suitcase  — and my
last visit there was no exception. But I am particularly attracted by the tremendous
warmth and good humour of the inhabitants of Marrakech, who are delighted to be able
to offer their hospitality and welcome foreign visitors to their city.

4. Fiona Miller: Lake Garda, Italy
My husband and I chose Lake Garda as our honeymoon destination and fell in love

with its magnificent mountain setting and pretty lakeside villages. Based in the
medieval town of Garda, we took advantage of the numerous outings organised by our
tour operator to the many other resorts on the shores of the lake: Desenzano, with its
16th century cathedral; Malcesine, with its impressive castle built on a huge rock; and
Limone, with its distinctive lemon groves and charming beach. We were so taken with
the beauty of the area that we barely noticed the light showers which accompanied us
on all our trips.

7. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which of the writers bought a large number of souvenirs?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

8. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which of the writers was comfortable in the climate?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

9. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which of the writers finds the local people very friendly?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4
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10. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве -
ча ю ще го на во прос.
 

Which of the writers went on a number of excursions?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

Egypt's prehistoric sites are at risk from tourism. Experts believe that if urgent
measures (1) ..., no prehistoric sites in Egypt (2) ... unharmed. Many prehistoric sites in
the desert have already been lost to development projects. Now tourists (3) ... the
country's remaining prehistoric sites faster than scientists can save them. In the far
southwest of the desert is the "Valley of Pictures'. Two main caves in the valley (4) ...
hundreds of paintings that date from between 7000 and 5000 BC. According to
archaeologists, tourists (5) ... water over the figures to make them easily visible.
Water (6) ... the surface of the paintings to break off in small thin pieces. "The
paintings (7) ... in no time, says one expert. He adds: "The desert is under threat. This
area has to be conserved."

11. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (1).

1) won't take 2) don't take 3) aren't taking 4) aren't taken

12. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (3).

1) are destroying 2) are destroyed 3) have been destroyed
4) are being destroyed

13. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (6).

1) was caused 2) is caused 3) causes 4) has been caused

14. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (7).

1) will be destroyed 2) destroy 3) have destroyed 4) are destroying

As a child, Zack had eaten a wide variety of food and it wasn’t until he started
secondary school that he became addicted (1) ... pizza. American school meals have
often been criticised for the large amount of fast food present (2) ... the menu. At Zack's
school, pizza was the star dish and he couldn’t get enough of it. Furthermore, there was
only one thing he wanted to spend his pocket money on: slices of pizza. Naturally,
Zack’s family were worried about their son’s diet was low (3) ... vitamins. So was
Zack. In a desperate attempt to break his addiction, he agreed to appear on a TV
programme. Its aim was to encourage food addicts to beat their addictions with the help
of a psychologist and nutritionist. It wasn't easy, but Zack finally demonstrated that he
had given (4) ... eating pizza. Zack met the challenge and, according to the programme
makers, he has never eaten pizza again.

15. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (1)?
1) with 2) for 3) to 4) in 5) on

16. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (2)?
1) at 2) on 3) in 4) to 5) with

17. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (3)?
1) in 2) at 3) with 4) for 5) by

18. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (4)?
1) in 2) off 3) on 4) out 5) up

19. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв -
ле ния в тек сте.
 

In recent years it has become possible to synthesise it in the laboratory many drugs
which previously obtained from plants and animal products. A small number of drugs
can become addictive.
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20. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

Andrew never goes out with his dog, (не так ли)?

21. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

Tea or coffee?  — (Ни че го), thanks. I’ve got to go in a minute to catch my train.

22. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

I think you have to (при нять) into account that he’s a good deal younger than the
rest of us.

23. Про чи тай те пред ло же ния. За пол ни те про пус ки ОДНИМ сло вом, под хо -
дя щим по смыс лу сразу для двух пред ло же ний. За пи ши те слово в блан ке от ве тов
толь ко ОДИН раз.
 

Kelly walked hand in ... with her father on the beach.
Could you lend me a ... with this piano? I need to move it across the room.

Las Vegas is known as the marriage capital of the world. The process of obtaining
a marriage licence can be completed within minutes in Las Vegas while it often takes
several weeks and involves lots of paperwork in other parts of the world. It is
also (1) ... cheap at just $60. There are a lot of (2) ... to choose from. The competition
between different venues keeps the prices relatively low and (3) ... . This has made Las
Vegas a popular destination among couples wanting to get married. The fact that it
is (4) ... to plan in advance means there are plenty of spontaneous weddings in Las
Vegas each year of couples on holiday.

24. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (1).
 

NECESSARY, LOCATE, COMPARATIVE, AFFORD

25. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (2).
 

NECESSARY, LOCATE, COMPARATIVE, AFFORD

26. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (3).
 

NECESSARY, LOCATE, COMPARATIVE, AFFORD

27. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (4).
 

NECESSARY, LOCATE, COMPARATIVE, AFFORD

Miguel de Cervantes, creator of Don Quixote, one of literature’s most popular and
enduring characters, is possibly the most renowned Spanish writer of (1) ... time.
Cervantes was bom near Madrid in 1547, and his life appears to (2) ... been every bit as
exciting as any of his fiction. He spent several years in Rome before joining the
Spanish army in 1570. The next year he (3) ... part in a fierce naval battle against the
forces of the Ottoman Empire. During the battle he (4) ... shot twice in the chest and
lost the use of his left hand.

28. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (1) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.
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29. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (2) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

30. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (3) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

31. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (4) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

1.  The best thing about the job it is that you get to spend the whole summer
outside, doing exciting

2.  activities like kayaking and climbing. What could be most better than that? I
feel certain you will

3.  agree that this is would be an enjoyable way to spend the summer holidays. On
the other hand, it

4.  can be quite stressful because you’re dealing with kids the whole time, and they
can be such difficult.

5.  Clearly, when working with young children can be challenging from time to
time. They don’t give

6.  you much time off, either. Staff who are expected to work upwards of fifty
hours per week. So, there’s

7.  virtually no downtime when you can just chill in the sunshine. Despite of these
disadvantages, I would

8.  still recommend this job to you. You’d be far perfect for it, given that you’re so
active and sporty, and

9.  you’d be a big hit with the kids. Let me to know if you want any contact
names  — I’m sure I could find

10.  some email addresses for you. Please don’t hesitate yourself to contact me if
you require further help.

32. Про чи тай те текст. Из стро ки (2) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

33. Про чи тай те текст. Из стро ки (3) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

34. Про чи тай те текст. Из стро ки (4) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

35. Про чи тай те текст. Из стро ки (5) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

36. Про чи тай те текст. Из стро ки (9) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

1.  ... conclusion, I would like to thank you all for your help.
2.  Clare is very optimistic ... her chances of winning a gold medal.
3.  The variety of accommodation available ranges ... a studio flat to a four-

bedroomed house.
4.  This flat has a bigger living room than the other one we saw, but I’m afraid ...

of them has cable TV.
5.  The first cheese ... probably made in Asia around four thousand years ago.
6.  A chameleon is a kind of lizard ... skin changes colour to match the colour of its

surroundings.
37. Про чи тай те пред ло же ние 1. За пол ни те про пуск толь ко ОДНИМ сло вом,

под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

38. Про чи тай те пред ло же ние 2. За пол ни те про пуск толь ко ОДНИМ сло вом,
под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

39. Про чи тай те пред ло же ние 3. За пол ни те про пуск толь ко ОДНИМ сло вом,
под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

40. Про чи тай те пред ло же ние 4. За пол ни те про пуск толь ко ОДНИМ сло вом,
под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.


